
Onderwerp: financiële kaders Centrumplan 

Bijdrage aan het debat van SP Fractievoorzitter Marianne Laumann in eerste 
termijn.

Kerkrade-centrum staat aan de vooravond van de grootste herstructurering 
in haar geschiedenis. 

Deze woorden staan op de site van gemeente Kerkrade. Het 
onderwerp financiële kaders Centrumplan is inderdaad een van de 
grootste financiële beslissingen waar deze gemeenteraad in deze 
periode mee van doen krijgt.

Laat ik voorop stellen dat ook de SP van mening dat er iets moet 
gebeuren aan het centrum van Kerkrade. 

Gelet op het grote belang voor ons, net als bij alle andere partijen 
nemen we aan, voldoende reden om uiterst zorgvuldig tot een 
afweging en een standpunt te komen. 

Ik moet echter beginnen met stevige kritiek over de wijze waarop 
we tot besluitvorming zouden moeten komen en dat is niet voor 
het eerst. 

Normaal is, dat er stukken worden verstrekt, dat die twee weken 
later in commissie worden besproken, daarin worden vragen 
beantwoord en opmerkingen gemaakt en dat heeft al dan niet tot 
gevolg dat de plannen worden aangepast.

Vervolgens worden uiterlijk 10 dagen vooraf stukken naar de 
gemeenteraad gezonden en daar vind dan besluitvorming plaats.

In dit uiterst belangrijke dossier is geheimhouding opgelegd. En 
zijn na veel druk uit de gemeenteraad, is in strijd met alle 
afspraken en procedures  pas 5 dagen voor de vergadering stukken
openbaar gemaakt. Wij blijven van mening dat de argumenten die 
gebruikt zijn om geheimhouding op te leggen niet houdbaar waren 
en zijn. Nu kan opeens vijf dagen voordat de vergadering van de 
gemeenteraad plaatsheeft de stukken wel openbaar worden 
gemaakt. Wat is er veranderd ten opzichte van twee maanden 
geleden?  Als de stukken nu openbaar kunnen zijn, kon het toen 
ook. 

Deze, naar onze mening nog steeds overbodige, geheimhouding 
heeft het proces van goede besluitvorming gefrustreerd. 

Het college is maanden bezig geweest met dit onderwerp, heeft 
zich laten bijstaan door vele deskundige ambtenaren en let op ook 
diverse externe deskundigen. Maar stukken hierover mochten wij 



niet ontvangen, wel konden we onder geheimhouding enkele 
stukken inzien.

Wij hebben er steeds op gewezen dat ook wij behoefte hadden om 
dit plan te bespreken met externe deskundigen, maar door de 
geheimhouding heeft u ons deze kans ontnomen.  Tevens hebben 
wij dit plan niet bespreken met onze achterban. Kortom u heeft ons
het goed functioneren als gemeenteraadslid onmogelijk gemaakt. 
Dat is een kwalijke zaak en alleen al om deze reden zou 
behandeling van dit belangrijk onderwerp vandaag moeten worden 
uitgesteld.

Deze zaak is weliswaar onder geheimhouding en in beslotenheid 
voor een deel aan de orde geweest in commissievergaderingen, 
maar zonder dat wij de stukken in handen kregen. We hebben dus 
ook maar beperkt kunnen reageren. 

Vandaag is de eerste openbare vergadering hierover en de stukken
zijn 5 dagen geleden verstrekt. Dat is de reden dat er nog vandaag
nog veel openstaande vragen behandeld moeten worden. 

Gelet op het belang van dit onderwerp, willen we dat dit ook met 
alle zorgvuldigheid gebeurt. 

Vraag: 

1. Bent u van mening dat op dit belangrijk onderwerp een zorgvuldig proces
is doorlopen?

2. Denkt u dat de gemeenteraadsleden op grond van de thans voorliggende 
informatie voldoende geïnformeerd zijn om een weloverwogen besluit te 
kunnen nemen? 

Laat ik overgaan tot de inhoudelijke vragen over de financiering 
van het centrumplan.

Vragen over Risico analyse.

We hebben nog steeds geen financiële risico analyse gezien. 
Zonder deze analyse kun je geen  besluit nemen.  Het college moet
toch over een risico analyse beschikken anders kun je een dergelijk
plan niet met enig vertrouwen voorleggen. 

Vragen: 

1. Klopt het dat het college beschikt over risico analyse. Zo ja waarom krijgt
de gemeenteraad daar dan niet de beschikking over? Zo nee, waarop zijn
uw beslissingen dan wel gebaseerd?



Ik kom tot de vraag of hiermee het totale plan is  
gefinancierd?

Vragen:

1. De totale kosten van het centrumplan bedragen meer dan € 100 miljoen. 
Is met het voorliggende voorstel de financiering van dit hele bedrag 
rond?

2. Welk bedrag legt van Pol zelf  in totaliteit voor dit plan op tafel?

3. Heeft van Pol, met 100% zekerheid,  aangetoond dat de financiering van 
de rest van het plan definitief geregeld is?

4. Zo ja, hoe is de financiering van het totale plan geregeld?

5. Zo ja, geldt hiervoor ook een garantstelling van Volker Wessels?

6. Mocht de financiering voor het hele plan nog niet rond zijn, ligt het dan 
niet voor de hand dat van Pol ook voor deze financiering weer moet 
aankloppen bij de gemeente? 

7. Bent u in dat geval ook weer bereid tot verdere financiering over te gaan?

8. Wat gebeurt er met de subsidies van de provincie van € 4,5 miljoen voor 
het centrumplan en € 9 miljoen voor creative city. Worden die ook aan 
van Pol ter beschikking gesteld voor de financiering van het centrumplan?

9. Het verplaatsen van de ondernemers komt voor rekening en risico van 
van Pol. Heeft hij hiervoor wel de financiële middelen of moet de 
gemeente ook hier de helpende hand bieden?

10. Er werd steeds van uitgegaan van het feit dat van Pol de financiering voor
zijn rekening nam. Dat blijkt thans niet,  of slechts gedeeltelijk het geval 
te zijn. Welke nieuwe risico’s, groot of klein,  brengt dit  met zich mee?

11. Mocht blijken dat er toch aanvullende financiering nodig is, is de 
gemeente dan vrij om deze te weigeren, of staan we net als bij Roda 
weer met de rug tegen de muur en moeten we steeds weer bijspringen?

Over de projectontwikkelaar Van Pol.

Ik citeer kort uit een publicatie en leg dan het verband met de 
financiering van het centrumplan.

Wij halen een publicatie aan uit het Limburgs Dagblad van 3 april 
2013, vorig jaar dus.



(http://www.limburger.nl/article/20130403/REGIONIEUW
S01/130409739/1045)

Daarin staat onder andere vermeld: citaat:

“Van Pol maakte begin maart, vorig jaar dus, bekend 
mensen te moeten ontslaan bij zijn vastgoedbedrijf. Van Pol
Beheer is in problemen geraakt.

Van Pol meldde begin maart dat VolkerWessels hem zou 
ondersteunen bij het voltooien van gezamenlijke projecten. De 
aannemer blijkt daartoe nu de schulden van de ontwikkelaar over 
te nemen.

Welke tegenprestatie Van Pol levert aan VolkerWessels voor de 
schuldovername, wil het bouwconcern niet kwijt. Het doet geen 
uitspraken over de details van de afspraken met de ontwikkelaar.

De niet voor een reactie bereikbare Van Pol heeft voor de 
ontwikkeling van het nieuwe centrum van Kerkrade een 
intentieovereenkomst afgesloten met de gemeente. ,,Ik weet dat 
Van Pol met partijen in gesprek is en ik weet dat hij veel met 
VolkerWessels doet”, antwoordt burgemeester Jos Som op de vraag
of de aannemer betrokken wordt bij het centrumplan. ,,Voor ons is 
van belang dat hij straks een goed plan op tafel legt en dat de 
financiën geregeld zijn. Met wie Van Pol dat doet, zien we dan wel.”
“

Vragen: 

1. Reeds begin vorig jaar was bekend dat van Pol financieel in zwaar weer 
zat.  Het feit dat hij de financiering niet rond zou kunnen krijgen lag toen 
al voor de hand. Waarom is er niet eerder gekeken of van Pol  in staat 
zou zijn om dit plan gefinancierd te krijgen en waarom zijn er al niet veel 
eerder stappen gezet?

2. Waarom is het niet rond krijgen van de financiering,  niet als ontbindende
voorwaarde opgenomen?  

3. Welke tegenprestatie van Pol levert aan Volker Wessels voor de 
schuldovername is niet bekend. Bestaat er een kans dat het centrumplan 
onderdeel zou kunnen zijn van deze tegenprestatie en dat Kerkrade een 
te hoge prijs betaald voor de bouwwerken?

4. Het lijkt er op dat Volker Wessels een stevige greep heeft op van Pol.  Is 
goed onderzocht of de kosten van de bouw van het centrumplan of delen 
daarvan marktconform zijn?
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5. Kan de projectontwikkelaar zonder meer in zee gaan met Volker Wessels 
of moet een project van dergelijk omvang openbaar of europees worden 
aanbesteed?

6. Burgemeester Jos Som wordt daarin geciteerd: “voor ons is van belang 
dat er goed plan komt en dat de financiën zijn geregeld.  Vraag: Zijn we 
van mening dat de financiën door van Pol thans goed zijn geregeld?  

Over Volker Wessels. 

We doen zaken met een BV of werkmaatschappij van Volker 
Wessels. Dat is een groot concern. De vraag is echter hoe sterk is 
de werkmaatschappij waar wij zaken mee willen doen.

Datzelfde Volker Wessels, die eerder de schulden van van Pol 
overnam, zag twee maanden geleden in Heerlen  af van de bouw 
van het nieuwe GGD gebouw, om financiële redenen.

Dat was voor Heerlen erg vervelend, maar had voor Heerlen nog 
geen al grote financiële consequenties.  In Kerkrade wil Volker 
Wessels zekerheden stellen, maar wat als dit bedrijf net als Heerlen
dit niet kan nakomen? Zelfs als er al sprake zou zijn van een 
andere werkmaatschappij van Volker Wessels blijft het risico erg 
groot. 

Vraag:  

1. Wat zijn de consequenties voor Kerkrade als de werkmaatschappij van 
Volker Wessels zijn afspraken niet kan nakomen en of zelfs failliet gaat? 

2. Is dan de financiering van het centrumplan op drijfzand gebouwd?

3. Gelet op de totale kosten van centrumplan die meer dan € 100 miljoen 
bedragen, wat is dan het bedrag waarvoor de gemeente Kerkrade 
opdraait?

4. Wat wordt bedoeld met minimaliseren van de risico’s en uitbreiden van de
zekerheden? Wilt u exact aangeven waarvoor Volker Wessels garant staat
en welke risico’s er over blijven voor de gemeente Kerkrade.

5. Hoe waterdicht zijn de garanties? En wat gebeurt er als die garanties 
achteraf toch niet zo waterdicht blijken als men nu denkt? Draaien dan de
inwoners van Kerkrade voor deze enorme bedragen op? 

Overige vragen.



1.  Van groot belang is welke concrete afspraken er worden gemaakt met 
van Pol en Volker wessels. Wij zijn van mening dat de gemeenteraad 
alvorens tot besluiten te komen, deze afspraken moet kennen en ook  
vooraf moet goedkeuren. Wij  vragen dan ook dat deze afspraken voordat
deze worden ondertekend en  definitief worden vooraf ter goedkeuring 
aan de gemeenteraad voor te leggen.

2. Hoe groot is de kans dat van Pol zijn afspraken niet kan nakomen en dat 
zijn BV wellicht failliet gaat, Hoe groot is de kans dat de 
werkmaatschappij van Volker wessel zijn afspraken niet kan nakomen en 
wellicht failliet gaat? En wat zijn in beide situaties de consequenties in het
algemeen en voor Kerkrade in het bijzonder? 

3. Mocht Kerkrade ondanks alle positieve verwachting van het college nu, 
toch moeten opdraaien voor de financiële verliezen, wat betekend dit dan
voorde financiele positie van Kerkrade? 

4. Alle gemeenten zijn op dit moment zeer terughoudend met grote 
projecten
vanwege de rijksbezuinigingen en de decentralisaties. Geld kan immers 
maar een keer uitgegeven worden. Wat heb je aan een mooi centrum als 
je straks niet meer in staat bent om burgers de noodzakelijke zorg en 
faciliteiten te leveren. Hoe groot is dit risico?

Tot zover mijn bijdrage in eerste termijn, en ik wil nu al aangeven 
dat de SP over dit belangrijke onderwerp straks hoofdelijke 
stemming wens
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